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 Hófehérre festett falak, szintén hófehér, vadonatúj 
műanyag nyílászárók jelzik, hogy befejeződtek a Petőfi Sán-
dor Általános Iskola Bajcsy utcai épületének - vagy ahogyan 
a ladányiak emlegetik: a "kis Petőfi"- energetikai felújítási 
munkálatai. Az épület több mint 30 éves történetének talán 
legjelentősebb fejlesztése valósulhatott meg, köszönhetően 
annak, hogy az önkormányzati képviselők végül belátták: az 
előnyeit elsősorban a ladányi gyerekek élvezik - mondta el la-
punknak Kiss Zsigmond ügyvezető-alpolgármester.
- Közel 150 millió forint állt rendelkezésünkre a TOP-os pályá-
zatnak köszönhetően a fejlesztésre. Márciusban adtuk át a mun-
katerületet, azóta megtörtént a teljes energetikai korszerűsítés. A 
szigetelés, a nyílászáró csere, illetve a napelemes- és hőszivattyús 
rendszer kialakítása több mint 80%-os megtakarítást eredményez 
az energiafelhasználás tekintetében, ami ugyan jelenleg a fenn-
tartó Klebelsberg Központnál fog realizálódni, de a beruházás a 
város vagyonát gyarapítja - hangsúlyozta Kiss Zsigmond.
A pályázat 100%-os támogatottságú volt, azonban a közel 149 
millió forint támogatási összegbe nem terveztek bele olyan lé-
nyeges elemeket, amelyek a rendeltetésszerű működést, illetve a 
gyermekek biztonságát garantálják.
- Kiderült, hogy a tervből jó néhány dolog kimaradt, ami a mű-

ködtetéshez mindenképpen szükséges. A csatornarendszert és a 
villámhárítót is ki kellett cserélni egy korszerűre, illetve az áram-
ellátást is olyan módon kellett biztosítani, hogy az az új rendszer-
nek megfeleljen - sorolta a plusz feladatokat Kiss Zsigmond.
Ezekre a mintegy 12 millió forintba kerülő pótmunkákra, az ön-
kormányzatnak kellett forrást találnia. Kiss Zsigmond elmondta: 
a Klebelsberg Központtal mindenképpen egyeztet ez ügyben. 
Szeretné, ha a központ magára vállalná ezt a többletköltséget a 
jelentkező megtakarítás terhére, és akkor az önkormányzat tarta-
lékalapjára is visszatölthetnék ezt az összeget.
Az ügyvezető-alpolgármester kiemelte: a kivitelező jóval a ha-
táridő előtt befejezte a beruházást, és az engedélyek beszerzését 
követően a „kis-petőfis” diákok újra birtokba vehetik az épületet.
Az elmúlt hónapok megfeszített munkája eredményeképpen a Pe-
tőfi Sándor Általános Iskola korszerűsítése már a második beruhá-
zás, amelyik a TOP-os pályázatok közül teljes egészében megva-
lósult, és bizonyosan nem az utolsó - fogalmazott Kiss Zsigmond.
Lapzárta után: A beruházás műszaki átadása 2019. szeptember 30-
án megkezdődött.
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"Sok feladat, kemény munka"
 Egy korszak végén az ember önkéntelenül is számot 
vet az elmúlt időszak történéseivel, sikereivel, kudarcaival. 
Nincs ez másként a választási ciklus végén sem, amikor Kiss 
Zsigmond, városunk ügyvezető-alpolgármestere összegezte az 
utóbbi néhány hónap eredményeit, hiszen ahogyan mondta: 
mindig a vallatásnál derül ki, hogy egy-egy döntés helyes volt-
e, a befektetett munka megtérült-e.
Kiss Zsigmond tavaly decemberben - a képviselő-testület egyhan-
gú támogatásával - lett Püspökladány ügyvezető-alpolgármestere, 
miután Dombi Imréné polgármester tartós táppénzre kényszerült, 
Márkus Gábor és Rásó János alpolgármesterek pedig lemondtak 
mandátumukról.
- Rendkívül nehéz, válságos helyzetben vettem át a város veze-
tését. Tisztában voltam vele, hogy sok feladat és kemény munka 
vár rám abban az esetben, ha polgármester asszony nem épül 
fel rövidesen. Ezzel együtt, illetve ennek ellenére vállaltam, hogy 
megszolgálom azt a bizalmat, amit képviselőként a lakosságtól, il-
letve alpolgármesterként a testülettől kaptam - kezdte értékelőjét 
Kiss Zsigmond, majd így folytatta: az egyik legfontosabb felada-
tának tartotta, hogy azok a TOP-os pályázatok, amelyek a 2016-os 
benyújtásuk óta stagnáltak, nem csak hogy beinduljanak, hanem 
meg is valósuljanak. 

Az ügyvezető-alpolgármester összefoglalva elmondta: a csa-
padékvíz-elvezető rendszer fejlesztése megvalósult, ahogyan a 
kerékpárút pályázat Táncsics Mihály utcai szakasza is. A Petőfi 
Sándor Általános Iskola Bajcsy utcai épületének energetikai fej-
lesztése is elkészült, jelenleg a műszaki átadás zajlik. A „Zöld 
város Püspökladányban” című pályázat zöld területi munkák pro-
jektrésze esetében is folyamatban van a kivitelezés, a másik 2 pro-
jektelem esetében pedig a közbeszerzési eljárás zajlik.
- Ezeket mindenképpen sikernek kell elkönyvelni, de hátradőlni 
semmiképpen sem lehet, hiszen olyan fontos - és Ladányban szin-
te létfontosságú - pályázatok várnak még megvalósításra, mint a 
bölcsőde bővítése, illetve a rendelőintézet fejlesztése. Ezekre a pá-
lyázatokra meg kell találni a forrást és természetesen a megfelelő 
- és teszem hozzá felelős -kivitelezőt. 
A másik szintén fontos feladat a Bene Gyula utcai pszichiátriai 
otthonok ügye volt. Ebben csupán részsikereket lehetett elérni, hi-
szen az épületek elkészültek ugyan, de a betegek nem költöztek be 
a lakóotthonokba, és a lakosság kérésének megfelelően, a jövőben 
arra kell törekedni, hogy ez így is maradjon, a város pedig a saját 
igényeire szabva tudja használni az ingatlanokat - mondta el Kiss 
Zsigmond.
Az útépítések területén is sikerült - ebben a néhány hónapban 
is - előrelépést tenni. Az Erkel Ferenc utca szilárd burkolata ön-
kormányzati önerőből valósult meg, a Bajcsy-Zsilinszky Endre, 
valamint a Darányi Ignác utcák burkolatának megújítása pedig a 
kivitelezői szerződés aláírását követően elkezdődhet.

- Ezen a téren maradt némi hiányérzetem, hiszen a Móricz Zsig-
mond utcán is elkészülhetett volna az aszfalt, de sajnos sem bi-
zottsági-, sem testületi támogatást nem kapott a beruházás. Ettől 
függetlenül remélem, hogy még ebben az évben sikerül ezt is 
megvalósítani Püspökladányban - fogalmazott az ügyvezető-al-
polgármester.
Kiss Zsigmond elmondta továbbá, hogy a Honvéd utcai játszóté-
ren egy új játékelem kihelyezése a HungaroControl Zrt. pályáza-
tának segítségével valósulhatott meg. Az átadó szép emlék marad 
számára, hiszen a püspökladányi gyerekek boldogan vették bir-
tokba az azóta kedvenccé vált új elemet.

- Természetesen kisebb, de annál lényegesebb beruházások is 
történtek városunkban. Fontosnak tartom a parkolók építését a 
polgármesteri hivatal udvarán, a Petritelepi Általános Iskola mel-
lett, valamint a piactér Zrínyi utcai bejáratánál. De ugyanilyen 
jelentőségű a városi strandhoz vezető járdaszakasz megújítása is 
- sorolta Kiss Zsigmond.
Azonban a beruházások mellett több területen is történt előrelé-
pés – szögezte le az ügyvezető-alpolgármester, majd ki is fejtette, 
hogy mire gondol. Elmondta, hogy célul tűzte ki a testvérvárosi 
kapcsolatok megújítását. Krasnystaw, Makfalva és Fischamend 
településekkel sikerült is szorosabbra fűzni az együttműködést, 
a kárpátaljai Szalókával pedig államalapításunk ünnepén kötött 
Püspökladány testvértelepülési megállapodást annak remény-
ében, hogy kulturális-, társadalmi-, vagy akár gazdasági lehetősé-
gek nyílnak meg a felek előtt. Hiszen az együttműködésnek éppen 
az a lényege, hogy adunk és kapunk is.
- A kulturális fejlesztés jegyében Püspökladány történetében elő-
ször került megrendezésre a Város Bálja, ahol végre politikai 
hovatartozás figyelembe vétele nélkül tudtak együtt szórakozni 
a ladányiak. A közművelődésben dolgozó szakemberekkel együtt 
gondolkodva pedig igyekeztünk olyan neves művészeket, előadó-
kat meghívni városunkba, akiket korábban nem láthatott-hallha-
tott a püspökladányi közönség. Május 1-jén Nótár Mary, a Kakas-
főző Fesztiválon Herceg és Majka, augusztus 20-án Fenyő Miklós 
volt a sztárfellépő. A zenei paletta kiszélesítése érdekében pedig 
néhány héttel ezelőtt a közel 40 éves múlttal rendelkező Pokolgép 
zenekar lépett fel a szabadtéri színpadon, a közeljövőben pedig 
a Kowalsky meg a Vega szórakoztatja a ladányiakat. Illetve nem 
csak a ladányiakat, hanem a környékbeli településekről érkezőket 
is, hiszen sok koncerten több ezer fős tömeg szórakozott, remélem 
remekül - tette hozzá Kiss Zsigmond.
Az ügyvezető-alpolgármester azzal zárta gondolatait, hogy visz-
szagondolva, számos terve megvalósult, sok elképzelését azonban 
- az idő szűkössége, illetve egyéb hátráltató tényezők miatt - nem 
sikerült kivitelezni. Reméli, hogy ezeknek a megvalósítására lesz 
még lehetősége.
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Balázs Sándor 3 jelölőszervezet támogatásával polgármesterjelölt
 Két civil szervezet, a Püspökladány Jövőjéért Egye-
sület, valamint a Vasútbarát és Értékőr Egyesület, illetve egy 
párt, a Jobbik Magyarországért Mozgalom egy közös cél ér-
dekében közös listát, polgármester- illetve képviselőjelölteket 
ajánlott a püspökladányiak figyelmébe, a szeptember 5-én 
megtartott sajtótájékoztatóján. A tájékoztató elején Biró Fe-
renc Mihály, a Püspökladányi Vasútbarát és Értékőr Egyesü-
let elnöke kifejtette, hogy a civil szervezet miért csatlakozott a 
Szövetség a Változásért együttműködéshez.

- Püspökladány 1857 óta vasutas település. A vasút megjelenése 
az akkori falu életében mérföldkő volt és úgy érzem, hogy több 
száz évre befolyásolta Püspökladány fejlődését. Püspökladányban 
talán nincs olyan család, amelyik valamilyen szállal ne kapcso-
lódott volna a vasúthoz. Sokan tudják, hogy én vasúttörténettel, 
illetve relikviák gyűjtésével foglalkozom, és igen sokat találkozom 
aktív és veterán vasutasokkal és a beszélgetések kapcsán érzé-
keltem azt, hogy Püspökladány város közéletét másképp képzeli 
el a vasutas társadalom és változást akar. Ezért kapcsolódtam a 
Szövetség a Változásért együttműködéshez, mint civil szervezet - 
magyarázta Biró Ferenc Mihály.
Az együttműködés polgármesterjelöltjét, Balázs Sándort a 4. szá-
mú körzet képviselőjelöltje, Makai Ildikó mutatta be:
„Balázs Sándor püspökladányi, petri-telepi családba született 
1965-ben. Iskoláit itt helyben végezte. A szülői ház és a gyerme-
kévek a Petri-telephez, a Budai Nagy Antal utcához kötik. Csalá-
dot alapított feleségével és felépítették otthonukat a város másik 
végén, a Hajnal utcában. Két fia született: Attila és Péter. Már egy 
ideje unokája is idehozza a vidámságot, a szeretetet. Munkája 23 
éve egy Berettyóújfaluban működő vállalkozáshoz köti. Gépjár-
mű műszaki vizsgabiztosként Berettyóújfaluban és Derecskén 
dolgozik. Püspökladányban a 4-es számú választókörzet képvi-
selője, a körzet polgárainak köszönhetően. Munkásságát a város 
lakossága nyomon követheti. Vallja, hogy a tiszta, rendezett kör-
nyezet, a becsületes munka, a szakértelem, és a hozzáértés nélkül 
nem tud működni egy vállalkozás, de Püspökladány városa sem. 
Igényli a kulturált szórakozást, a színvonalas, tehetségen alapuló 
előadást. Hitvallása: becsületes, tisztességes városvezetéssel és 
összefogással elindulhat egy valódi, nem csak propaganda jellegű 
fejlődés városunkban.”
Magáról a szövetségről Balázs Sándor beszélt részletesebben. 
A polgármesterjelölt hangsúlyozta: önzetlenül, a város érdekeit 
szem előtt tartva kívánnak együttműködni.
- Én vagyok a Szövetség a Változásért összefogásnak a polgár-
mesterjelöltje. Úgy gondolom, hogy ez nagy megtiszteltetés, ami-
kor három szervezet úgy tud összefogni önzetlenül, hogy a város 
érdekében kívánnak dolgozni és tevékenykedni az elkövetkező idő-
szakban. Ehhez kérjük majd a választópolgárok segítségét, hogy 
a munka elvégzéséhez esetleg juttassanak hozzá. El szeretném 
mondani, hogy hosszú tárgyalások előzték meg ezt a sajtótájékoz-
tatót. Próbáltuk minél szélesebb körben összehívni Püspökladány 

tenni akaró embereit, hogy lássuk, milyen változtatásokra lenne 
szükség településünkön. Sajnos, ezek a tárgyalások megrekedtek, 
a végére ez a 3 szervezet maradt, de úgy gondoljuk, hogy ezzel 
is méltón fogjuk tudni képviselni Püspökladány érdekeit a kép-
viselő-testületben, ha lehetőség nyílik rá. Úgy gondolom, hogy a 
feladatok adottak, van mit tenni, látjuk a problémákat. Próbáltuk 
úgy intézni, hogy a képviselő-jelöltjeink minél szélesebb körből 
kerüljenek ki, tehát akár az életkorra való tekintettel is, illetve a 
különböző területekről szakembereket kerestünk meg és ők azon-
nal jöttek, tudván a célt, ami miatt mi így összeálltunk  - fogalma-
zott Balázs Sándor.
A polgármesterjelölt után az egyes egyéni választókerületek kép-
viselőjelöltjei mutatkoztak be. A 1-es körzet jelöltje Biró Ferenc 
Mihály lesz, aki több szállal kötődik a vasúthoz és természetesen 
Püspökladányhoz. Biró Ferenc Mihály 1981-től 1997-ig MÁV-
alkalmazottként, 1997-től beszállítóként dolgozott. 2016 óta egy 
épületüzemeltetéssel foglalkozó részvénytársaság területi cso-
portvezetője. Munkája mellett hobbija a vasúttörténet, vasúti re-
likviák gyűjtése.
A 2-es körzet képviselőjelöltje Kincses László lesz, aki szakmáját 
tekintve közgazdasági tervező, közlekedési elemző. Ezen kívül 
bizonyos médiaismeretekkel is bír az újságszerkesztés, illetve a 
rádiós- és televíziós munka területén. 2010 óta pedig önkormány-
zati képviselő.
Asztalos Tibor a Debreceni Egyetem Gyermeknevelési- és Fel-
nőttképzési Karán szerzett andragógus diplomát. Képzésszerve-
zőként a MÁV Szolgáltató Központnál dolgozik, október 13-án 
pedig a 3-as számú körzetben méreti meg magát.
Rigán István közlekedésmérnök, aki szintén a vasútnál dolgozik 
forgalmi szakértőként, emellett 2010 óta a Hajdú-Bihar megyei 
Önkormányzat képviselője. Októberben pedig a püspökladányi 
4-es számú választókörzet képviselőjelöltje lesz.
Az 5-ös körzet képviselőjelöltje Tamás Imre lesz, aki nyugalma-
zott tűzoltó, korábban pedig képviselőként segítette az önkor-
mányzati munkát.
Makai Ildikó több mint 30 éve püspökladányi óvodapedagógus, 
a választáson a 6. számú körzetben indul a szövetség képviselő-
jelöltjeként. 
A 7. számú körzet képviselőjelöltje Szilágyi András lesz, aki moz-
donyszerelői képesítéssel bír, 2006 óta pedig a MÁV Start Zrt. 
munkatársa, vezető jegyvizsgálóként dolgozik. 
Duró Ferenc szintén a vasútnál dolgozik, 2010 óta pedig önkor-
mányzati képviselő. Októberben a 8-as körzet képviselőjelöltje-
ként indul a választáson.
A Szövetség a Változásért együttműködés tehát bemutatta polgár-
mesterjelöltjét és képviselőjelöltjeit, akik - ahogyan az már koráb-
ban is elhangzott - a Vasútbarát és Értékőr Egyesület, a Püspök-
ladány Jövőjéért Egyesület, valamint a Jobbik Magyarországért 
Mozgalom közös támogatásával indulnak az októberi helyható-
sági választáson.
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Tóth Lajos mérnöktanár független
polgármesterjelöltként indul a választáson

 Kizárólag a sajtó képviselőit várta szeptember 2-án a 
püspökladányi Polgármesteri Hivatal bejárati lépcsőjén tar-
tott tájékoztatójára Tóth Lajos mérnöktanár, aki bejelentette, 
hogy független polgármesterjelöltként kívánja megméretni 
magát az október 13-án esedékes önkormányzati választáson.
A bejelentést bemutatkozás követte. Tóth Lajos elmondta: Püs-
pökladányban született 58 évvel ezelőtt, tősgyökeres püspökladá-
nyi család gyermekeként. Az elmúlt 58 év alatt csupán az egye-
temi évekre, illetve a katonai szolgálat idejére hagyta el a várost. 
Jól érzi itt magát és Püspökladányban képzeli el a további éveit is.
- Az egyetem elvégzése utáni első 10 évben mezőgazdasági nagy-
üzemben dolgoztam, középvezetőként. 25 éve vagyok a helyi 
szakképzésben, mint mérnöktanár, környezetgazdálkodási szak-
mérnök, illetve időközben közoktatás vezetői képesítést szerez-
tem. Illetve 3 éve, mióta a mesterpedagógus titulust is megsze-
reztem, azóta az Oktatási Hivatal megbízásából országos szinten 
látok el pedagógusminősítési-, tanfelügyeleti feladatokat. Mind-
ezeken túl országos hatókörben szakmai vizsgaelnök vagyok - 
foglalta össze szakmai életútját Tóth Lajos, majd hozzátette: 1994 
és 2006 között választott önkormányzati képviselőként, 2006 és 
2010 között alpolgármesterként vett részt az önkormányzati mun-
kában.
Tóth Lajos a sajtótájékoztatón kifejtette, hogy mit is jelent számá-
ra az, hogy független polgármesterjelölt.
- Egy független polgármesterjelölt viszonyuljon mindenkihez azo-
nos módon. Igyekezzen mindenkit pártállástól, civil hovatartozás-
tól azonos módon kezelni, azonos távolságot tartani, és azonos 
mértékben szolgálni. Ezt oly módon gondolom, azért kértem, hogy 
független polgármesterjelölt lehessek, mert úgy gondolom, hogy 
talán egyike vagyok azoknak, akik a ladányi közélettel viszonylag 
jó kapcsolatot ápolnak, és azonos távolságra vannak. Ahhoz, hogy 
független polgármesterjelölt lehessek, teljes egészében háttérbe 
szorítottam a saját civil kapcsolataimat. Egyébként több mint 10 
éve egy Ladányban ismert, és elismert civil szervezet vezetője va-
gyok, de ez a kampányban eddig sem jelent meg és ezután sem fog. 
Valamennyi, a közéletben szerepet vállalni kívánó jelölttel, illetve 
szervezettel azonos módon, korrekt kapcsolatot szeretnék kiépíteni 
- fejtette ki Tóth Lajos.
A polgármesterjelölt elmondta: az általa felvázolt modellnek az a 
sajátossága, hogy nem is kívánja megjelölni a 8 választókörzet-
ben a képviselőjelöltjeit. Ez azonban nem azt jelenti, hogy nincs 8 
jelölttársa. Ellenkezőleg. Sokkal többen vannak, akik gondolatait 
megismerve szívesen mellé állnak.
- Azt jelenti még számomra a függetlenség, hogy természetesen 
sokakkal kívánok együttműködni, olyanokkal is, akik független je-
löltek. A mostani képviselő-testületből két olyan független jelölt 
biztosított a támogatásáról ez idáig, aki most is függetlenként mé-

retkezik meg. Meg is nevezhetem őket, mert megbíztak azzal, hogy 
szóba hozhatom a nevüket. Az egyik Borsos László képviselő úr, 
a másik pedig Varga Zoltán képviselő úr. Mások nevét azért nem 
említem, mert egyelőre még a velük történő egyeztetés nem jutott 
el addig, hogy az ő nevüket is nyilvánosságra hozzam. De bizto-
síthatok arról mindenkit, hogy nyolcnál több jelölttárs van, akivel 
nagyon szívesen együttműködök, ez a kampány következő idősza-
kában természetesen ki fog derülni - magyarázta Tóth Lajos.
Tóth Lajos a terveit, elképzeléseit 3 fő terület köré csoportosította.
- Egyik fő terület a városfejlesztés, illetve ehhez kapcsolódóan 
azok a megkezdett és tervezett pályázati lehetőségek, amelyek a 
város - az eddigiekhez képest - intenzívebb és célirányosabb fej-
lesztését jelentik. Gondolok itt a fürdőfejlesztésre, az ipari park, 
a megfelelő foglalkoztatást biztosító egyéb gazdasági tényezők, 
vállalkozások segítésére.
A másik témakör az ifjúság. Az a fiatal, aki nem kíván elvándorol-
ni - és bíztatok mindenkit, hogy lehetőség szerint itthon keresse a 
boldogulását - találja meg azokat a lehetőségeket, életfeltételeket, 
amik az itteni boldogulásukhoz szükségesek. Bízom benne, hogy 
ezt a témakört kiemelten kezelve, a korábbi évek népességcsökke-
nése megáll, illetve a lakosságszám növekedni fog.
A harmadik csomagnak azt a nevet adtam, hogy élhető város. 
Ebbe beletartozik az, hogy alapvetően rend, biztonság van, a köz-
területek rendje elvárható színvonalon biztosított. Sokan biztat-
tak, hogy sokkal markánsabban kezeljem ezt a kérdést. Célom, 
hogy minél többen érezzék jól magukat városunkban. Lehetőség 
szerint az idegenforgalom is erősödjön - foglalta össze céljait Tóth 
Lajos, aki elmondta továbbá: az elképzeléseit szakterületi bontás-
ban részletezve szeretné ismertetni a későbbiekben. Ennek pedig 
legmegfelelőbb módja a lakossági fórum lesz, ahol konzultációra 
is lehetősége nyílik majd a lakossággal - zárta sajtótájékoztatóját 
Tóth Lajos polgármesterjelölt.

GMA

Helyhatósági választás 2019.
 Ahogyan arról már korábban is beszámoltunk olva-
sóinknak, Áder János köztársasági elnök 2019. október 13. 
napjára tűzte ki a helyi önkormányzati képviselők és polgár-
mesterek választását, illetve a Nemzeti Választási Bizottság 
ugyanerre a napra tűzte ki a nemzetiségi önkormányzati kép-
viselők választását. A választási eljárás fontos határnapja volt 
szeptember 9-e, hiszen aznap 16 órakor letelt a jelöltállítás 
határideje.
A Helyi Választási Bizottság döntéseit Keserű László, a Helyi Vá-

lasztási Iroda vezetője ismertette.
- A bizottság 4 polgármesterjelöltet, és az egyéni választókerü-
letekben összesen 35 jelöltet vett nyilvántartásba. A 35 jelöltből 
24 személy jelölőszervezet jelöltje és 11 független. A nemzetiségi 
önkormányzati jelölteknél pedig 25 jelöltet vett nyilvántartásba a 
Helyi Választási Bizottság - mondta el Keserű László.
Kompenzációs listát azok a jelölőszervezetek állíthattak, amelyek 
a választókerületek több mint a felében jelöltet állítottak. Keserű 
Lászlótól megtudtuk, hogy mind a három jelöltet állító jelölőszer-
vezet állított kompenzációs listát.
A Választási Iroda vezetője elmondta, hogy jogszabály szerint a 
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nyilvántartásba vett jelöltek szavazólapon szereplő sorrendjéről 
sorsolással kell dönteni. A Helyi Választási Bizottság így tehát 
elvégezte azt a sorsolást, amely alapján meghatározta, hogy a je-
löltek milyen sorrendben fognak szerepelni a szavazólapon. 

A Helyi Választási Bizottság határozatai alapján a jelöltek neveit 
a sorsolásnak megfelelő sorrendben tüntetjük fel.

Polgármesterjelöltek:
Balázs Sándor (Püspökladány Jövőjéért Egyesület, Vasútbarát és 
Értékőr Egyesület, Jobbik Magyarországért Mozgalom)
Tóth Lajos (független)
Vadász Ferenc (Fidesz-KDNP)
Kiss Zsigmond (Mi Püspökladányért Egyesület)

Képviselőjelöltek:
1. választókerület
Biró Ferenc Mihály (Püspökladány Jövőjéért Egyesület, Vasútba-
rát és Értékőr Egyesület, Jobbik Magyarországért Mozgalom)
Zics Tamás (Mi Püspökladányért Egyesület)
Ferenczik György (Fidesz - KDNP)

2. választókerület
Győrfi Lajos (Fidesz - KDNP)
Kincses László (Püspökladány Jövőjéért Egyesület, Vasútbarát és 
Értékőr Egyesület, Jobbik Magyarországért Mozgalom)
Kovács Lajos (Mi Püspökladányért Egyesület)
Koncz Tiborné (független)

3. választókerület
Asztalos Tibor (Püspökladány Jövőjéért Egyesület, Vasútbarát és 
Értékőr Egyesület, Jobbik Magyarországért Mozgalom)
Szalóczi Zoltán (Mi Püspökladányért Egyesület)
Ráczné Fekete Ilona (független)
Elek István Gábor (Fidesz - KDNP)

4. választókerület
Szabó Attiláné Csontos Erzsébet (Mi Püspökladányért Egyesület)
Matkóné dr. Antos Bernadett (Fidesz - KDNP)
Rigán István (Püspökladány Jövőjéért Egyesület, Vasútbarát és 
Értékőr Egyesület, Jobbik Magyarországért Mozgalom)

5. választókerület
Borsos László (független)
Bere Gyula (Mi Püspökladányért Egyesület)
Tamás Imre (Püspökladány Jövőjéért Egyesület, Vasútbarát és Ér-
tékőr Egyesület, Jobbik Magyarországért Mozgalom)
Faragó Zoltán (Fidesz - KDNP)
Csillag János (független)

6. választókerület
Horváth Ádám (Fidesz - KDNP)
Makai Ildikó (Püspökladány Jövőjéért Egyesület, Vasútbarát és 
Értékőr Egyesület, Jobbik Magyarországért Mozgalom)
Forgács László (Mi Püspökladányért Egyesület)
Pető Csaba (független)

7. választókerület
Szabó János (Mi Püspökladányért Egyesület)
Varga Zoltán (független)
Tőke László (Fidesz - KDNP)
Szilágyi András (Püspökladány Jövőjéért Egyesület, Vasútbarát 
és Értékőr Egyesület, Jobbik Magyarországért Mozgalom)

8. választókerület
Ráczné Hegedűs Ilona (Fidesz - KDNP)
Kovács Imre (független)
Mogyorósi János (független)
Duró Ferenc (Püspökladány Jövőjéért Egyesület, Vasútbarát és 
Értékőr Egyesület, Jobbik Magyarországért Mozgalom)
Egri Zoltán (Mi Püspökladányért Egyesület)
Kaszás Sándor (független)
Pető József (független)
Kovács Lajos (független)

A mozgóurna iránti kérelem:
- a valasztas.hu honlapon ügyfélkapus azonosítás nélkül: október 
9-én (szerda) 16 óráig nyújtható be.
 ügyfélkapus azonosítással: október 13-án (vasárnap) 12 
óráig nyújtható be.
- személyesen október 11-én (péntek) 16 óráig nyújtható be.
postán vagy írásbeli meghatalmazással nem rendelkező KÉZBE-
SÍTŐVEL (futár, hozzátartozó vagy egyéb személy) október 9-én 
(szerda) 16 óráig kell megérkeznie.
- írásbeli meghatalmazással rendelkező MEGHATALMAZOTT 
útján történő igénylés október 13-án (vasárnap) 12 óráig a szava-
zatszámláló bizottsághoz nyújtható be.
- írásbeli meghatalmazással nem rendelkező KÉZBESÍTŐVEL 
(futár, hozzátartozó vagy egyéb személy) október 13-án (vasár-
nap) 12 óráig a szavazatszámláló bizottsághoz nyújtható be.

Az önkormányzati választásokon mindenki csak a saját lakóhelye 
szerinti szavazókörben szavazhat. Aki azonban a lakóhelye mel-
lett bejelentett tartózkodási hellyel is rendelkezik, választhat, hogy 
melyik település önkormányzatának megválasztásában szeretne 
részt venni. Ha úgy dönt, hogy a tartózkodási helyén szeretne sza-
vazni, akkor kérheti átjelentkezését a lakcíme vagy tartózkodási 
helye szerinti választási irodától, feltéve, hogy tartózkodási helyét 
legkésőbb 2019. június 26-án létesítette és az érvényessége leg-
alább 2019. október 13-ig tart.
A választópolgárok október 13-án 6 és 19 óra között adhatják le 
szavazataikat polgármesterjelöltre, egyéni képviselőjelöltre, me-
gyei közgyűlési listára és aki a nemzetiségi névjegyzéken is szere-
pel, az a helyi-, területi- és országos nemzetiségi szavazólapon is. 
Nagyon fontos, hogy érvényesen csak egy polgármesterjelöltre, 
egy önkormányzati képviselőjelöltre, illetve egy megyei listára 
lehet szavazni. A nemzetiségi névjegyzéken szereplő választópol-
gár legfeljebb öt helyi nemzetiségi képviselőjelöltre, egy területi 
és egy országos nemzetiségi jelölőszervezetre szavazhat.
Lejárt érvényességű okmányokkal egyáltalán nem lehet szavazni, 
ezért szükséges a választás előtt ellenőrizni, hogy érvényesek-e a 
személyazonosításra alkalmas okmányok.
Püspökladányban a polgármesteri mellett, 8 egyéni választókerü-
leti és 3 kompenzációs listás mandátum szerezhető meg.

GMA
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Újabb püspökladányi kerékpárút szakasz
 Elkészült a Táncsics utcai kerékpárút. A Vasút és 
Táncsics utcák mentén épült, 958 méteres szakasz a „Kerék-
párút fejlesztése Püspökladányban” című TOP-os pályázat 
keretében valósult meg.

A szabványok szerint épült kerékpárúttal jelentősen csökkent a 
Táncsics utca közlekedésbiztonsági veszélyeztetettsége.
- Tavasszal kezdődtek meg a munkálatok, akkor írtuk alá a szer-
ződéseket és augusztus végén készre jelentette a kivitelező a be-
ruházást. Megoldást kellett találnunk arra, hogy a Táncsics utca 
végén található ipari területhez igyekvő kerékpárosok biztonságo-
san közlekedhessenek, hiszen még kellően ki sem volt világítva az 
a szakasz. Egy modern, a mai kornak megfelelő műszaki tartalom-
mal elkészült beruházás - fogalmazott Kiss Zsigmond ügyvezető-
alpolgármester.
- A kerékpárút Püspökladány Város Önkormányzatának megren-
delésére készült. A Hajdút Kft. volt a kivitelező. A kerékpárút pá-
lyázat két ütemére összesen 399 millió forintot nyert a város, a 
most elkészült első ütem 120 millió forintba került. A több mint 
900 méteres szakasz mentén a csapadékvíz elvezetésről is gon-
doskodott a kivitelező, illetve a tüzéptől az ipari területig a közvi-

lágítás is kiépítésre került. Ezzel az újonnan megépült szakasszal 
együtt, Püspökladányban 11 km kerékpárút áll a kerékpározók 
rendelkezésére - ismertette a projekt műszaki tartalmát Nyékiné 
Katona Hedvig, a Városfejlesztési Iroda vezetője.
A Kossuth utcai szakasz építésének megkezdését a református 
templom közelében lévő villanyoszlopok akadályozzák. Amint 
ezek áthelyezése megoldódik, elkezdődhet az építkezés.
- A projekt második üteme a Kossuth utcán, a református temp-
lom mellett elhaladó, és az Árpád utcán már meglévő szakaszhoz 
kapcsolódó kerékpárút lesz. A beruházás nyomvonalán több olyan 
villanyoszlop található, amelyet át kell helyezni. Először úgy tűnt, 
hogy ez egyszerűen megtörténhet, de sajnos ennek akadálya a mai 
napig nem hárult el, amiatt a beruházás ezen szakasza jelenleg 
áll. Sajnos a bizottsági ülésen nem kapott megfelelő támogatottsá-
got az a verzió, amivel a kivitelező előállt, így várjuk az újabb ja-
vaslatot, amivel ez meg tud majd valósulni. Azt azért el kell mon-
danom, hogy szerintem mindenképpen dicséretes, hogy addig nem 
dúrták fel a Kossuth utcát, amíg a megoldás meg nem születik, 
hiszen emiatt akár hónapokon keresztül járhatatlan lett volna az a 
szakasz. Amint megszületik a megoldás, folytatódhat az építkezés 
ezen szakasza is - zárta gondolatait Kiss Zsigmond.

P.N.

Sporthorgászok, figyelem! - megnyitott a Fürdő-tó
 Napkeltétől napnyugtáig van lehetőségük a horgá-
szoknak, hogy kipróbálják, milyen a kapás a püspökladányi 
Fürdő-tóban. A Fürdő-tó ugyanis tavaly február óta a Püs-
pökladányi Városüzemeltető és Gyógyfürdő Kft. kezelésében 
van, néhány hónapja pedig már bárki számára horgászható.
A püspökladányi önkormányzat, illetve a Püspökladányi Szabad-
idős Egyesület között köttetett, a Fürdő-tó és töltéseire vonatkozó 
használati megállapodás 2018 februárjában lejárt, ezért a képvise-
lő-testület még tavaly májusban döntött arról, hogy a Fürdő-tavat 

határozatlan időre a Püspökladányi Városüzemeltető és Gyógy-
fürdő Kft. részére használatba adja.
Varga Lajos, a Városüzemeltető és Gyógyfürdő Kft. ügyvezető 
igazgatója elmondta: a 2,3 hektáros tó és a környezete is eléggé 
el volt hanyagolva, ezért az első feladatuk a területrendezés volt.
A püspökladányi Fürdő-tó napkeltétől napnyugtáig várja a sport-
horgászokat, hiszen a kifogott hal elvitelére egyelőre nincs lehe-
tőség. A halállomány fejlesztése azonban a kft. elsődleges célja 
- tudtuk meg Varga Lajostól.
Az ügyvezető igazgató hozzátette: további fejlesztéseket tervez-
nek a területen, illetve a későbbiekben célként határozták meg a 
horgászversenyek szervezését is.
Kiss Zsigmond ügyvezető-alpolgármester hangsúlyozta: örömmel 
tölti el, hogy rendeződött a Fürdő-tó helyzete és ma már nyitva áll 
a helyi horgászok előtt, hiszen a fő cél az, hogy minden püspökla-
dányi lakos eltölthesse ott a szabadidejét. 
A Fürdő-tavon horgászóknak természetesen állami horgászjegy-
gyel kell rendelkezniük és napijegyet kell váltaniuk. Ezt akár 
megtehetik elővételben is a püspökladányi Sárrét Kincse Gyógy- 
és Strandfürdő jegypénztárában reggel 8 és este 7 óra között.
További információt pedig a 30/496-9458-as telefonszámon kér-
hetnek és kapnak az érdeklődő horgászok.

P.N.
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Közlekedési táblákat rongálnak a városban
 Különösen a nyári időszakban, tendenciózusan ész-
revehető volt az utcákon, hogy a közlekedési táblákat elfor-
gatták, ellopták, ledöntötték. Varga Lajostól, a Városüzemel-
tető és Gyógyfürdő Kft. ügyvezető igazgatójától megtudtuk, 
hogy a rendőrségen is jelezték az újra és újra felmerülő prob-
lémát.
- Gondolok itt arra, hogy elforgatják, kidöntik, vagy eltulajdonít-
ják a táblát az oszlopról, de olyan is előfordul, miszerint eltulaj-
donítják a táblát az oszloppal együtt. Ez mindenképpen kiemelt 
baleseti kockázatot jelent, hiszen évente kétszer a rendőrséggel 
közösen tartunk egy balesetvédelmi bejárást Püspökladány köz-
igazgatási területén, ahol többek között azt is vizsgáljuk, hogy 
jól láthatóak-e ezek a közlekedési táblák. De hiába biztosítjuk a 
táblák láthatóságát, ha ilyen vandalizmus tapasztalható - tájé-
koztatta lapunkat Varga Lajos.
- Megfigyelhető, hogy a rongálások általában hétvégén, illetve a 
melegebb hónapokban történnek. Az elkövetők ellen feljelentést 
tesznek – hangsúlyozta Varga Lajos.
Amennyiben valaki veszélyt jelző táblát (például STOP táblát, 
elsőbbségadás- vagy sebességkorlátozó táblát) rongál meg, köz-
lekedési bűncselekményt követ el – hívta fel a figyelmet Mészá-

ros Tamás, a Püspökladányi Rendőrkapitányság Közlekedésren-
dészeti Alosztályának főhadnagya.
Lehet, jó heccnek tűnhet valaki számára ez az egész dolog, de 
abba nem gondol bele, hogy halálos balesetet okozhat.
A megfelelő táblák pótlása nagyon sok időt, energiát, illetve költ-
séget igényel, ugyanakkor legfontosabb tényező az idő, hiszen 
minél hamarabb helyre kell állítani a károkat, a már említett bal-
esetveszély miatt.

R.E.

A háztartási hulladéknak az otthoni kukában a helye!
 Konzervdoboz, szalámis tasak és még sorolhatnánk, 
mi minden landol a köztéri hulladéktároló kukákban, ami 
egyébként háztartási szemétnek minősül. A Városüzemel-
tető és Gyógyfürdő Kft. ügyvezető igazgatója, Varga Lajos 
elmondta, hogy eddig naponta egyszer ürítették ki a város 
területén lévő köztéri szemeteseket, de már sok helyen kétszer 
sem elég.
- A közterületi hulladékgyűjtő edények ürítését a köztisztaság 
érdekében a Városüzemeltető Kft. végzi. Sajnos az utóbbi idő-
ben azt tapasztaltuk, hogy zsákszámra található bennük nem 
közterületi hulladék. Ezeknek a hulladékgyűjtő edényeknek nem 
az a funkciója, hogy háztartási, illetve közületi hulladékot he-
lyezzenek bele. Mindenkit meg szeretnék kérni, hogy a fajtájának 
megfelelő gyűjtőedénybe helyezze el a hulladékot - fogalmazott 
Varga Lajos. 
A szelektív- és a zöld hulladékok tárolására sem a közterületi 
kukákat kellene használni, hiszen megvan ezeknek is a maguk 
helye.
- A szelektív hulladékkal kapcsolatban szeretném elmondani, 
hogy mindenkinek lehetősége van szelektív zsákot igényelni a 
Bihari Hulladékgazdálkodási Kft. Kossuth u. 6. szám alatti ügy-
félszolgálati irodájában. Minden körzetből adott időpontban el-
szállítják a szelektív hulladékot és azzal is lehet csökkenteni a 

háztartási hulladék mennyiségét - mutatott rá Varga Lajos.
A köztéri kukák egy része meg is van rongálva, valamint gyako-
ri, hogy a szemetet mellé dobálják.
- Mindenképpen azért vagyunk és dolgozunk, hogy tiszta, élhe-
tő legyen a város, de ezért rengeteget kell küzdeni, hiszen azt 
is tapasztaljuk, hogy még akkor is tele van dobálva szeméttel a 
köztéri hulladékgyűjtő környéke, ha az éppen üres - fogalmazta 
meg a problémát Varga Lajos.
Egy tisztább, élhetőbb városi környezetet tehát, úgy tudunk elér-
ni közösen, ha odafigyelünk egymásra, illetve arra, hogy a meg-
felelő helyre dobjuk a szemetet.

R.E.

Felújításra kerül a püspökladányi vasútállomás épülete
 A MÁV Zrt. a püspökladányi vasútállomást, egy „50 
megújuló állomás” elnevezésű karbantartási program kere-
tein belül újítja fel a közeljövőben.
A MÁV Zrt. a saját forrásaiból, 2023-ig összesen 50 vasútállo-
mást újít fel, köztük a püspökladányit is. Az épületek állapotá-
nak javítása, illetve az utasforgalmi terek komfortosabbá tétele 
a legfőbb cél.
Az „50 megújuló állomás” elnevezésű karbantartási program 
kapcsán, a MÁV Magyar Államvasutak Zrt. Kommunikációs 
Igazgatóságának szóvivője, Biber Anett elmondta, hogy az utas-
forgalmi adatok alapján szűkítették le a kört a kiválasztott állo-
másokra.
„Emelt szintű karbantartási munkálatokról van szó, amelyek az 

utóbbi években elmaradtak. Az utasforgalmi adatok alapján szű-
kítettük a kört 50 állomásra – a legforgalmasabb állomások és 
megállóhelyek kerültek be ebbe a körbe. (…) Egy ilyen jellegű 
állomásnál, mint amilyen a püspökladányi is, több száz milliós 
tétellel kell számolni. Pontos összeget még nem tudok mondani, 
egyelőre az állapotfelmérés zajlik.”
A közbeszerzési eljárás lefolytatása után derül majd ki, melyik 
kivitelező végzi el az emelt szintű karbantartási munkálatokat, 
de jelenleg még a felmérési-, tervezési szakaszban tart a projekt. 
A szóvivő hangsúlyozta, az idei évben még biztosan nem kez-
dődnek el a munkálatok.

R.E.
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Fellépett városunkban a legendás Pokolgép rock zenekar

 Szeptember 21-én, a heavy metal rajongók legna-
gyobb örömére, koncertet adott Püspökladányban a Pokolgép 
együttes, akik már közel 40 éve erősítik a hazai rock életet. 
A Rock Est a Dorogi Márton Művelődési Központ előtti szabadté-
ri színpadon dübörgött, s a Pokolgép előtt két együttes melegítette 
be a terepet, mégpedig a Revolution és a Radar. Már javában han-
golt a Radar zenekar a színpadon, amikor találkoztunk Erdei Anna 
tagintézmény-vezetővel, aki lapunknak elmondta, a rock híveinek 
szerettek volna kedvezni ezzel az egész estés műsorral.
„Régen, a Ladányi Nyár rendezvénysorozat keretein belül temati-
kusan építettük fel a nyári hétvégéket, s volt rock este is, amelyen 
nagy számú érdeklődő jelent meg – ezért gondoltuk úgy, hogy idén 
ősszel is meghirdetünk egy ilyen szórakozási lehetőséget.”
A debreceni Revolution zenekar kezdte tehát a koncertek sorát. 
Az öt tagú banda változatos repertoárral készült a ladányiaknak.
A 2005 óta létező, Radar zenekar Kisvárdáról érkezett városunk-
ba, de nem először léptek fel itt, hiszen régen, az Á-Rock Feszti-
válon már koncerteztek.
A Rock Estre ellátogatott Kiss Zsigmond ügyvezető-alpolgármes-
ter is, aki hangsúlyozta, a rock dalszövegek őszinteségükről híre-
sek, s erről példát lehet venni.
„Úgy gondolom, hogy minél több olyan együttest kell hívni, akiket 
kedvelnek az emberek. Nyilván, ahogyan igény volt azokra a zene-
karokra, akik korábban felléptek nálunk, úgy a metal együttesekre 

is van. Régen én is sokat jártam rock zenekarok koncertjeire. A 
metal zenében megjelenő dalszövegek őszintén a valóságot tükrö-
zik, s ennek Püspökladányban is helye van.”
Lassan elérkezett a várva várt pillanat, s a Pokolgép együttes tag-
jai készülődtek, hogy színpadra lépjenek, de előtte még, Tóth At-
tila énekessel beszélgettünk, aki azt is elárulta, hogy jövő nyáron 
jön ki a banda legújabb sorlemeze, valamint elmondta, a mai, fia-
tal együtteseknek a dalszövegeik mondanivalójára jobban kellene 
figyelnie, hiszen így születhetnek „örök slágerek”.
Hol van a szó, Itt és most, A jel, Ítélet helyett és még sorolhatnánk 
azokat a régi, nagy, slágereket, amelyek nélkül szegényebb lenne 
a világ, ezért az adott koncert repertoárját úgy állítják össze, hogy 
vegyesen, minden korszakból szóljon egy-egy dal – hangsúlyozta 
az énekes.
A koncerten szép számú közönség jelent meg, s láthatóan nagyon 
élvezték a Pokolgép fellépését. Végül, búcsúzóul, Kiss Zsigmond 
ügyvezető-alpolgármester a színpadon állva elmondta, hogy jövő-
re megrendezik az I. Sárréti Rock Fesztivált, s minden rock együt-
test örömmel támogatnak.
S nincs más hátra, mint a Pokolgép együttesre bízni a záró gondo-
latokat: „Mindhalálig rock n roll!”

R.E.

Musical-operett gála Püspökladányban
„Azért vagyok pedagógus, hogy a természetnek nyers gyémántját, 
szép vigyázattal, csendben csiszoljam kristályba!”

(Németh László)
 
Volt szerencsém elkezdeni a „gyémántcsiszolás” folyamatát, de 
ezt a mesteri munkát Szinetár Miklós, a művészvilágban nagy 
tekintélynek örvendő rendező, forgatókönyvíró, számos díjjal ki-
tüntetett művész fejezte be. A fényesen tündöklő gyémánt pedig 
nem más, mint Dorogi Barbara, aki már a főiskolai évei alatt el-
nyerte a Főiskolai Shakespeare Fesztivál legjobb színésznője-dí-
ját (1996)Főiskola legjobb musicalszínésznő-díját (1997).
Különös örömmel és büszkeséggel töltött el, amikor először lát-
tam az Operett Színház Hotel Mentol című darabjában fősze-
replőként. Partnere Buch Tibor, aki a Színház-és Filmművészeti 
Főiskolán is osztálytársa volt. Most, 2019 nyarán- mindketten és 
még rajtuk kívül Bor Viktor és Nyitrai Eszter színművészekkel - 
Püspökladányban készültek fellépni a budapesti Szabad Ötletek 
Színházának képviseletében. A társulat magja kőszínházi múlttal 
rendelkezik. Azzal a szándékkal jöttek létre, hogy vidám produk-
ciókat adjanak elő, hogy megmutathassák magukat és, hogy örö-

met szerezzenek a közönségnek vidéken is, hiszen az ‘utazószín-
ház’ a létezési formájuk, így sokfelé eljutnak.
Megtiszteltetés volt számomra, hogy előadásukra közönséget 
szervezhettem Erdei Annával, a Dorogi Márton Művelődési Köz-
pont vezetőjével és munkatársaival. Az alázattal végzett közös 
munkánknak beérett a gyümölcse, és sikerült 2019. szeptember 
18-án műsorra tűzni a Musica-operett gála című előadásukat.
Ováció és taps köszöntötte a nyitó számot, melyet a Hotel Mentol 
egykori főszereplői adtak elő. A musical ismert részlete rögtön 
megteremtette a színházi hangulatot.
A művészek nem spóroltak az energiájukkal. Annak ellenére, 
hogy nem volt telt ház, két felvonásba rendezték a produkciót. 
Mindezeknek még nagyobb az értéke, ismerve a körülményeket: 
este 7 órakor kezdődött az előadás, és fél tízkor lett vége. Hétköz-
nap este volt, így másnap korán ők is kezdték a munkát.
Az első felvonásban a szereplők külön-külön is bemutatkoztak, 
és megcsillogtatták azt a zenei műfajt, amiben legjobban otthon 
vannak.
Külön öröm volt számomra, hogy angol nyelven legtöbbet volt 
tanítványom, Dorogi Barbara énekelt. Hallhattunk részletet a 
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Múzeumpedagógiai tanévnyitó a Karacs Ferenc Múzeumban
 A múzeumpedagógiának fontos szerepe van mind a 
gyermekek, mind a múzeumok életében. Gyermekeinknek a 
múzeum a múlttal, a hagyományokkal való megismerkedés 
színtere, a muzeális intézmények számára pedig ők a jövő 
közönsége. A Karacs Ferenc Múzeum közel kilenc éve tart 
foglakozásokat az óvodás-, az általános- és a középiskolás 
korosztály számára.
2019. szeptember 25-én rendeztük meg a Karacs Ferenc Mú-
zeum múzeumpedagógiai tanévnyitóját. A püspökladányi és 
a Sárréti térség iskolaigazgatói, pedagógusai és muzeológusai 
számára megtartott rendezvénynek ezúttal – az intézményben 
zajló felújítási munkálatok miatt – a Dorogi Márton Művelődési 
Központ előadóterme adott otthont. Majosi Pálma a Berettyóúj-
falui Tankerületi Központ igazgatóhelyettese köszöntő beszédé-
ben méltatta az iskolák és a múzeumok több mint egy évtizedes 
együttműködését. A Berettyóújfalui Tankerületi Központnak kö-
szönhetően, a tavalyi évben is több ezer gyermek vehetett részt 
foglalkozásokon, ismerkedhetett meg a régmúlt világával. Tányér 
József, a Püspökladányi Tájékoztató- és Közművelődési Köz-
pont, Könyvtár, Múzeum intézményvezetője elismerő szavakkal 
illette munkatársai sikeres és népszerű foglalkozásait, beszámolt 
a múzeumpedagógiához kapcsolódó személyes élményeiről.
Az esemény házigazdája – e sorok írója – Győrfi Lajos múzeum-
vezető előadásában mutatta be a Karacs Ferenc Múzeum eddig 
megvalósult projektjeit, jövőbeni célkitűzéseit és múzeumpeda-
gógiai kínálatát. A pályázati forrásoknak és a szakmai munkának 
köszönhetően, közel 30 millió forint összegű fejlesztések való-
sulnak meg a Karacs Ferenc Múzeumban. Megújul az állandó 
kiállítás, az időszaki kiállítótér. Akadálymentessé, korszerűbbé 
válik és egyben megszépül az épület, új közösségi fogadótér jön 
létre. A múzeumkertben foglalkozások és rendezvények számára 
kültéri- nyitott szín épül. Mindemellett új időszaki kiállítások és 
új kiadványok várhatóak.
A múzeumpedagógiai foglalkozások továbbra is a megszokott, 
jól bevált tematikára épülnek. A gyermekek és a pedagógusok a 
hagyományokhoz és ünnepekhez, történelemhez és helytörténet-

hez, kézművességhez kapcsolódó múzeumi órákra jelentkezhet-
nek, melyek a felújítások ellenére továbbra is igénybe vehetőek a 
múzeumi foglalkoztatóteremben és a külső helyszíneken egya-
ránt. 
A rendezvény vendégelőadója, a múzeum egykori munkatársa, 
Seres László történész volt, aki bemutatta új munkahelyét az 
ebesi Széchenyi Ferenc Tájmúzeumot. A közönség betekintést 
nyerhetett a Rákosi-korszak kitelepítetteinek és a Kádár-korszak 
hétköznapjainak világába és az ehhez kapcsolódó múzeumpeda-
gógiai foglalkozások kínálatába.
A mai kor múzeuma a tudás átadása mellett, az élmények színte-
re is egyben. Az új állandó kiállítás, megújult intézmény ennek 
kiváló helyszíne lesz. A Karacs Ferenc Múzeum eddig projektjei 
mellett, a múzeumpedagógiai kínálatának – a kiállítás háttere-
ként szolgáló –megújítását, aktualizálását tervezi.

Győrfi Lajos
történész-muzeológus

’Cabaret’-ból, Barbara Streisand dalát, a ’People’-t, melynek 
nemcsak dallama elragadó, de szövege is - a lélek húrjait pen-
getve a szívekig hatol. A színésznőtől nem áll messze a jazz és 
a soul zene sem. Az angol nyelvű blokkra a Tina Turnel: Proud 
Mary (Büszke Mary) c. dala tette fel a koronát. „Rolling on theri-
ver…”-énekelte a közönség vele együtt. Szűnni nem akaró tapssal 
köszönte meg a hallgatóság a produkciót, amelyben a művész leg-
alább olyan tehetségesnek bizonyult a táncban, mint az énekben.
Nyitrai Eszter csodálatos hangjával szintén elvarázsolta a közön-
séget. Számomra különös élmény volt a nagy sikerű Popfesztál 
című darab egyik dalbetétjét tőle hallani. Lírai előadásmódja 
könnyeket fakasztott a közönség szemeibe.
Buch Tibor, nemcsak színházi alakításaival vált népszerűvé és is-
mertté, hanem ma játszódó televíziós filmekből, sorozatokból is. 
Ő az, akiről azt mondhatjuk, hogy szinte minden zenei műfajban 
otthonosan, könnyedén mozog a színpadon. Tegyük hozzá, hogy 
mindezt egy sérült, fájós lábbal, amit azonban a közönség nem 
fedezett volna fel, ha ő be nem építi a narrációba. Az igazi, nagy 
művésztől a közönség elvárja, hogy karizmatikus színészi teljesít-
ményt nyújtson. Nos, az ő esetében ez legalább annyira megvaló-
sult, mint volt osztálytársáéban, Dorogi Barbaráéban.
Bátor vállalkozás volt ennyi zenei műfajt egy színházi estébe sű-
ríteni! Az, hogy ez az est sikeres lehetett a magasan képzett és 
rendkívüli tehetséggel megáldott színészeknek volt köszönhető, 

és természetesen a rendezőnek és egyben előadónak, Bor Viktor-
nak, aki valóban koherens előadást hozott létre társaival. Érdemes 
lenne elidőzni az ő előadói tehetségénél is. Talán nála volt leg-
szélesebbre nyitva az az olló, ami a fanyar humort és a kulturális 
ikont megjelenítő ünnepélyességet fogta közre. Tőle hallhattuk a 
Zrínyi rock-musical egy részletét.
A 2. felvonásban igazán erőteljessé vált az interakció a színpadon 
szereplők és a közönség soraiban ülők között. Szinte izzott a le-
vegő! Már nem csak együtt énekeltünk, de székeinkből felállva 
együtt mozogtunk a zene ritmusára a színészekkel. Ez a nagyszerű 
hangulatteremtés a színészek szenzációs előadásán túl köszönhető 
volt a pontos zenei bejátszásnak, melynek mestere: Papp Tamás.
A színházi előadás akkor éri el a célját, és gyakorol valódi hatást 
a közönségre, ha a gyönyörködtetés élményén túl, még a katarzis 
érzését is kiválthatja. Nos, ezen az estén még ilyen katartikus él-
ményben is lehetett részünk, mert sokan gondoltuk akkor, és ki is 
mondtuk: „Bár többen lehetnénk, többször is így együtt átélve a 
közösséghez tartozás élményét!”
Felemelő érzés volt a jelenlévőknek felállva, kéz a kézben együtt 
énekelni az Ismerős Arcok Nélküled című számát: „Hogy tör-
ténjen bármi, amíg élünk s meghalunk. Mi egy vérből valók va-
gyunk!”

Tódorné
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Erőss-diákok a Balatonnál
 2019-ben a Zánkai Erzsébet-táborba jellemzően köz-
nevelési-, valamint családsegítő- és gyermekvédelmi intézmé-
nyek jelentkezhettek csoportosan. Az Élménytáborokba érke-
ző, évente mintegy 30 ezer táborozót a sport és az egészséges 
életmód, a környezettudatosság, a hagyományőrzés és a kéz-
művesség, az önismeret és a közösségépítés témájához kapcso-
lódó színes programkínálat, sok-sok felfedezésre váró élmény, 
biztonság és napi ötszöri étkezés várja.
A gyermekek vasárnap érkeznek a táborhelyre, és 6 felejthetetlen 
napot tölthetnek el a magyar tenger északi partján.
Az Élménytáborok a Balatonon megvalósuló ottalvós táborok. Az 
elnevezés arra utal, hogy a szervezők szándéka szerint az ezekben 
a táborokban eltöltött 6 nap alatt minden eddiginél több élményt 
adó programmal és szolgáltatással találkozhatnak az ott vakáció-
zó gyerekek és kísérőik.
Ezen ismeretek birtokában kezdtük el szervezni iskolánk Zánkai 
Erzsébet – táborozását, ahová 106 gyermek és 10 kísérő pedagó-
gus jelentkezett.
Mindannyiunk számára nagy volt a kihívás: a gyerekek nagy ré-
sze még nem töltött 5 éjszakát, 6 napot távol a családjától és a leg-
tapasztaltabb kollégák sem voltak még egyszerre ennyi gyerekkel 
táborozni. Nagy várakozással teltek az utazás előtti hetek. 
 Az utazás - amelyet kétszeri átszállással terveztek meg a tábor 
szervezői - nagy feladat volt a gyerekek és a pedagógusok szá-
mára is, hiszen egy családi vonatozás is feladja a leckét, ha cso-
magokkal kell átszállni. Nemhogy száznál is több gyerekkel és 
még ennél is több bőrönddel, hátizsákkal! De sok odafigyeléssel 
és türelemmel sikerült ezt megoldani.
A Nyári 7. épületben lettünk elszállásolva, ahol a gyerekek nagy 
izgalommal foglalták el az 5-14 ágyas szobákat. „Világoszöldek” 
lettünk 6 napra, mert az ideérkező gyerekeket színek szerint so-
rolják egy-egy altáborba. A csatakiáltást hamar megtanultuk és 
szívesen skandáltuk naponta többször is:

„Világoszöldek a legmenőbbek,
Nyári 7-ben lakunk.
Sokat nevetünk,
Mindent megnyerünk, 
Zánka az otthonunk!”

A programok, melyeket már a táborba indulás előtt megismerhet-
tünk a sport és az egészséges életmód, a környezettudatosság, a 
hagyományőrzés és kézművesség, a tudomány, az önismeret és 
közösségépítés témájához kapcsolódtak. 
A táborok célja, hogy a gyerekek egy turnus ideje alatt a lehető 
legtöbb élménnyel gazdagodjanak és minél több kikapcsolódási 
lehetőséggel találkozzanak. Ehhez a résztvevők számára szám-
talan ingyenesen hozzáférhető lehetőség biztosított: az egykori 
gyermekváros hatalmas, több mint 100 hektáros területén a kör-
nyezeti értékek, a friss levegő és a Balaton adta vízi lehetőségek 
kihasználásával gondoskodnak a felhőtlen kikapcsolódásról. A 
fürdőzés mellett a táborozók sárkányhajókon szelhetik a hullámo-
kat, vagy sétahajózás közben ismerhetik meg a Balaton élővilágát.
A sportprogramok mellett Haditechnikai Park, akadályversenyek 
és ügyességi vetélkedők, vízi kalandpark várja a táborozókat.
Kiemelt szerepet kap a gyermekek digitális kompetenciájának fej-
lesztése: az európai uniós projektnek köszönhetően a diákok tá-
bori foglalkozásokon nyerhetnek betekintést a média világába, és 
a programok során a biztonságos internethasználathoz szükséges 
ismereteket is megszerezhetik.
Ezeken kívül többek között óriás trambulin, kézműves- és zenei 

foglalkozások, prevenciós és környezetvédelmi előadások, köz-
lekedésbiztonsági bemutatók, koncertek és táncház is színesíti a 
tábori programokat, melyekre előzetes regisztráció után vagy a 
helyszínen történő jelentkezéssel lehetett részt venni.
A régi úttörőtáborokra emlékeztető zenés ébresztő, a reggeli tor-
na, a zászló fel- és levonás, a tábortűz, a közös étkezések külön-
leges, izgalmas, érdekes momentumai voltak a táborban töltött 
napoknak. 
       A változatos programokon való részvétel, a balatoni fürdőzés, 
a közös táncok, éneklések, a hatalmas nevetések, az esti beszélge-
tések - a sötét szobákban – mind életre szóló élménnyel gazdagí-
tottak bennünket. Soha nem feledjük ezt a zánkai nyarat, amikor 
az Erőss – gyerekek a Balaton parton táboroztak.

Gyerekek mondták:
Csenge: „Hálás vagyok a táborban töltött minden percért!”
Csabi: „Szuper volt minden, a hét minden napjára több program is 
jutott. A Haditechnikai Park tetszett a legjobban!”
Beni: „ … a kedvencem az volt, hogy …. nem is tudok választani. 
Remélem, jövőre újra megnyerjük!”
Orsika: „… a legjobb, hogy sokáig fent lehetett lenni, a legked-
vesebb emlék a sárkányhajózás. Tetszettek a zenés programok és 
minden percét élveztem a fürdőzésnek! „
Kristóf: „A legjobb az volt, hogy a barátokkal együtt lehettem, 
meg a sétahajózás és, hogy sok mindent megtudtam a Balatonról!”
Rebeka: „A legkülönlegesebb élmény a sárkányhajózás! Csodás 
volt, amikor egyszerre húztuk az evezőket!”
Boróka: „A legvidámabb pillanatok azok voltak, amikor ugrálhat-
tam a trambulinban!”
Petra: „A lányokkal jókat játszottunk a Balatonban!”
Adél: „Hálás vagyok, hogy Zánkán táborozhattam! Élményekkel 
teli hét volt!”
Stefi: „A nyitóbuli, a táborzáró, a kincsmosás volt a legszupe-
rebb!”
Márkó: „A legvidámabb a disco és a lézerharc volt! A legjobb a 
balatoni fürdőzés, a legmeghatóbb pillanatokat a táborzárón éltem 
át.”
Panni: „A legjobbak az esti bulik voltak és a közös éneklések.”
Hunor: „A táborban a legjobban a Haditechnikai Park és a Kutyás 
bemutató tetszett, meg az, hogy minden nap tudtunk fürödni a 
magyar tengerben.”
Ingrid: „Nagyon jó volt, hogy végre eljuthattam a Balatonra. Bár 
nagyon hiányoztak a szüleim, jó volt egy kicsit önállónak lenni.”
Laura: „Örültem annak, hogy tizennégyen voltunk egy szobában, 
mert így jobban megismertük egymást a lányokkal.”
Janka: „A sárkányhajózás volt a legjobb, mert evezés közben vic-
ces volt lefröcskölni egymást, ugyanakkor egy csapatban dolgoz-
tunk.”

Sárosi Katalin 
pedagógus
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 Ez a történet Barna Boriskáról szól, aki férjhez ment egy 
osztrák fiatalemberhez, akiről csak annyit tudott, hogy „külföldi” és 
olyan szép kék szemei vannak, mint a tengerszem a Fogarasi-hava-
sokban. 
Tulajdonképpen ott ismerkedtek meg. Középiskolás korától nagyon 
szeretett kirándulni. Bejárta a közeli-távoli tájakat szűkebb pátriájá-
ban. Gyilkos-tó, Békás-szoros, Hargita voltak leggyakrabban látoga-
tott helyei.
Most főiskolai hallgatóként, csoporttársaival indult neki a havas 
meghódításának. A meghódítást persze idézőjelben kell érteni, de 
felmászni a Fogarasi-havasok gerincére és részt venni a gerinctúrán, 
komoly dolog. A kétezer méter fölötti gleccser tavak, a sziklákon rit-
kán megpillantható zergék, és az észkos oldalon még augusztusban is 
megmaradó hófoltok felejthetetlen élményt nyújtanak. 
Az osztrák fiú is ott szállt meg a menedékházban, (Podragu mene-
dékház 2136 m) ahol Boriskáék; és másnap csatlakozott a csapathoz, 
mikor reggel indultak a gerincre.
Stefán – ez volt a neve – nem tudott se magyarul, se románul, sze-
rencséjére a menedékház gondnoka jól beszélt németül. Vele beszélte 
meg az útvonalat, meg amit ilyenkor tudni kell. Ugyancsak a gondnok 
javasolta, csatlakozzon a diákokhoz, ne induljon el egyedül. Veszé-
lyes a havasban egyedül túrázni. Még a leggyakorlottabb hegymászó 
is kerülhet bajba. Ha egyedül van, akár végzetes is lehet még a legki-
sebb baleset is. 
Vidáman integettek neki, jöjjön csak. Beszélni csak Boriska tudott 
pár szót Stefán anyanyelvén, s ez elég volt, hogy mindig körülötte 
csellengjen. Segített neki a nehezebb szakaszokon, sziklákon fel-, 
meg lemászni, keskeny párkányokon végigmenni. Egymás segítsé-
gére szükségük is volt a túrázóknak, különösen, amikor a csúcs felé 
menet elérkeztek a 150 méter hosszú Ördög folyosónak nevezett kat-
lanba. És mindez 2500 méter magasan. 
Napokig tartott a gerinctúra, napi 10-12 óra meneteléssel, mászással. 
Éjszakánként kis hegyi házakban pihentek.
Közben tanulgatták egymás nyelvét nagy kacagások közepette. Ste-
fán magyarul és Boriska németül. A többiek pedig ugratták őket, már 
amikor nem kellett a szakadék mellett drótkötélbe kapaszkodva ara-
szolni.
Mire véget ért a kirándulás, barátságot kötöttek, és megígérték egy-
másnak, nem felejtenek el majd írni, ha hazaérnek. 
Stefán igyekezett vissza Ausztriába, várta a munka. Boriska pedig a 
főiskolára, kezdődött a tanítás. 
A fővárosban volt az iskola, otthontól távol. Vonaton tizenkét órába 
telt, míg megérkezett. Ez már a másodév volt, de anyukája most is 
felkísérte. Féltette a kicsi lányát, nehogy baja essen a hosszú úton.
Édesanyja, Gyöngyi agrármérnök volt szülőfalujában. Tősgyökeres 
család volt az övé. Férje a „jövevény” állatorvosnak jött a faluba hu-
szonöt évvel ezelőtt, de még mindig idegen a helybeliek szemében.
Mindketten szorgalmasan dolgoztak, három gyermeküket taníttatták. 
Becsülték is ezért a község lakói. De a Boriska édesanyja mégsem 
örvendett túl nagy népszerűségnek. És ez mind a kíváncsi, mindent 
tudni akaró, és minden jobban tudó természetének köszönhette. Azt 
is mondogatták, hogy szerinte „a legszebb szólás a megszólás”.
Ezért aztán, miután nagy ötszobás házuk felépült, nem sok barát, is-
merős gyűlt össze a házszentelőre.
Boriskának egészen más természete volt. Barátságos, nyílt, vidám te-
remtés lévén sok barátra, jó pajtásra tett szert. Most is, a főiskolai el-
helyezkedés alatt, több ajánlatot kapott, hogy szívesen fogadnák szo-
batársul a bentlakásban. Végül egy falujabeli kolléganőjével költözött 
be a kétágyas kollégiumi szobába. Alig helyezkedtek el, a portáról 
felszóltak este, valaki keresi, jöjjön le.
Stefán volt.
Dolga akadt a fővárosban és kinyomozta leány címét. Így került ide, 
mint derült égből a villámcsapás.
Nagy volt az öröm. És nagy lett a szerelem…
A fiú úgy intézte a dolgait, hogy a munkája révén gyakran kelljen a 
fővárosba jönnie. Ilyenkor minden szabad idejüket együtt töltötték.

Otthon egy szót sem szólt Boriska az édesanyjának, de valamit mégis 
sejthetett, mert állandóan leckéztette a leányát. Meg fenyegette, hogy 
meg ne tudja, hogy ott messze a főiskolán „összeszűri a levet” vala-
kivel.
- Nehogy azt adja az Isten, - kiabálta Gyöngyi – hogy valami fővárosi 
ficsúrral lássalak!
Szerette volna Boriska elmondani, hogy van valakije, aki ragaszkodik 
hozzá és ő is. De ilyen körülmények között szóba sem jöhetett ilyen 
bizalmas közlés. Engedelmesen végezte a rá kirótt munkát. Az volt a 
szokás, hogy szünidő alatt a gyerekek is tetemes részt kapnak a házi-
munkából. Nem volt ez alól kivétel, akármilyen terhes is volt sokszor.
A szünidő lassan telt a napi fizikai munkával és a feszült légkör miatt. 
Gyöngyi a férjét sem kímélte. Mikor késő délután hazajött, neki is a 
kezébe nyomta a kapát, vagy kaszát.
- Meg kell kapálni a cukorrépát! – jött a parancs és nem volt kifogás.
Máskor a sarjút kellett lekaszálni, vagy a nyári krumplit kiásni. Min-
den napra mindenkinek megvoltak a feladatai.
Szeptemberben kezdődött a harmadév. A család a szokásos módon 
készült. Gyöngyi most is felkísérte a lányát. Segített berendezkedni 
a bentlakásban. 
Máskor marasztalta Boriska édesanyját, de most alig várta, induljon 
már vissza, haza. Bármelyik pillanatban betoppanhat Stefán, és akkor 
elszabadul a pokol.
- Neked az a dolgod most, - hagyakozott Gyöngyi hazaindulás előtt – 
hogy tanulj, hogy fejezd be sikerrel ezt az évet is. Fiúzás nincs!
- Nincs, nincs – bólogatott engedelmesen Boriska.
Végre becsukódott a kollégium kapuja Gyöngyi mögött.
Másnap jött meg Stefán, szokatlanul izgatottan. Boriska most is kitö-
rő örömmel fogadta, de a fiú félrehúzta a társalgó sarkába és hevesen 
magyarázott valamit. A leány kipirulva hallgatta, majd felszaladt a 
szobába. Kevés idő múlva kis piros bőröndjével jött le a lépcsőn.
- Egy kicsit most elmegyek, - szólt szobatársának – ha valaki keres 
otthonról, mondd, hogy kirándulni mentem. Légy jó! – tette még hoz-
zá, megsimogatva barátnője arcát, és kiviharzott az ajtón Stefán után.
Nem jött vissza se másnap, se harmadnap. De befutott Gyöngyi ma-
gából kikelve:
- Hol van Bori? – kiabálta – Így vigyáztál a társadra? Hol van?
Alig lehetett lecsillapítani éktelen dühét és elkeseredését. 
- De hát, mi történt? 
- Mi történt? Mi történt? – kiabált újra – Ne tettesd magad! Tudod te 
jól, hogy hova ment!
- Kirándulni!
- Kirándulni? Hahaha! Férjhez ment, valami jött-ment külföldihez! 
Ausztriából telefonált az este…
Miután kellőképpen kidühöngte magát, elrohant, de meghagyta, hogy 
rövidesen visszajön összepakolni a lánya holmiját.
Estefelé meg is érkezett, de csöppet sem nyugodtabban, mint ahogy 
elment.
- Képzeld, a diplomáját is kikérte, meg a leckekönyvét. Ez előre ké-
szült! Így becsapni engem! Így becsapni…
Azért lassan megbékélt Gyöngyi, ahogy teltek a hetek, hónapok, és 
jöttek Boriska lelkendező sorai, majd egyre értékesebb csomagjai, 
küldeményei. De az igazi békét egy kis jövevény érkezése hozta meg.
Jó év elteltével találkoztunk a nagy karácsonyi bevásárlás izgalmai 
közepette. Gyerekjátékokat, férfi- és női kozmetikumokat vásárolt 
éppen.
- Kinek vásárolod Gyöngyi, azt a sok, szép csodadolgot? - kérdeztem 
őszinte csodálkozással.
- Az unokámnak, a lányomnak, meg a két férfinek – válaszolta lel-
kesen.
- Két férfinek? – értetlenkedtem.
- A vejemnek és a férjemnek. Az kettő. Nem? – nevette el magát.
- Hát már nem haragszol Boriskára, Stefánra? – értetlenkedtem – 
Megbocsátottál nekik?
- De hát, én soha nem haragudtam rájuk!
Erre már nem volt válaszom, és hagytam, sodorjon tovább a tömeg…

Bige Szabolcs Csaba

Barna Boriska 
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Öt országos bajnoki cím sziluett lövészetben
A PVLK két sportlövője – Sas Ferenc és Szilágyi Sándor – kép-
viselte városunkat az idei, Füzesabonyban megrendezett Sziluett 
Országos Bajnokságon. A két versenyzőnk összesen 13 verseny-
számban állt lőállásba, s végül 10 alkalommal állt a dobogón. 
Összesen öt országos bajnoki címet, három második-, és két har-
madik helyezést szereztek. A rövidpályás számokban Sas Ferenc 
a légpuskás számokat uralta és lőtt légpisztolyban új országos 
csúcsot, míg Szilágyi Sándor a kispuskás számokban jeleskedett. 
Ezt a viadalt követte Tatabányán a Field Target Magyar Kupa 4. 
fordulója, ahol Sas Ferenc megnyerte a versenyt..........................................

PKE: remekül rajtolt a Kóti-alakulat
Az első három meccséből kettőt megnyert a NASK-PKE fiú kézi-
labda csapata, amely így három forduló után a harmadik helyről 
várhatja a folytatást. Különösen a Hajdúböszörményben aratott 
győzelem lehet emlékezetes, hiszen a szünetben még hatgólos 
hátrányban volt a társaság, ám egy remek második félidőt pro-
dukálva fordítani tudott. Így végül 26-25-ös győzelmet ünnepel-
hetett a Kóti legénység. A győzelemnek persze akkor lett volna 
igazából értéke, ha a Füzesabony elleni hazai meccsét is megnyeri 
a csapat, ám ez ezúttal nem sikerült. Eredmények: NASK-PKE 
– Túrkeve 46-29, Hajdúböszörmény – Nask-PKE 25-26, NASK-
PKE – Füzesabony 35-37..........................................

A bajnoki címre is esélyes a PASZE
A külföldről hazatért Kovács Józseffel kiegészülve, alaposan 
megerősödve vágott neki a megyei I. osztályú asztalitenisz baj-
nokságnak a PASZE, amely a legutóbbi ezüstérme után az idén a 
bajnoki címre is esélyes. Az első három fordulóban ennek meg-
felelően szerepelt, hiszen mind a három meccsén begyűjtötte a 
győzelemért járó pontokat, ráadásul az első játéknapon rangadót 
nyert a szintén megerősödött DABE-DEAC ellen. A bajnokság-
ban egyébként 12 csapat van, s nem csak Andrásiék, hanem a Haj-
dúnánási Spartacus és a Hortobágy is három győzelemmel nyitott. 
A megye II-ben szereplő PASZE II. kilenc további csapattal ver-
senghet a pontokért. Eredmények: PASZE – DABE-DEAC 10-8, 
Kaba – PASZE 7-11, PASZE – TEVA Exlusive Change 15-3. .........................................

Két villámtornán kergették a labdát a diákok
Immár 25. alkalommal rendezte meg a Petőfi iskola a város 7-8. 
osztályos diákjai számára a Bene Gyula labdarúgó emléktornát. 
A körmérkőzéses viadalon érdekes módon sem a fiúknál, sem a 
lányoknál nem volt olyan csapat, amelyik mind a három meccsét 
megnyerte volna. Végeredmény: Fiúk: 1. Petritelep, 2. Erőss, 3. 
Petőfi, 4. Kálvin tér. Lányok: 1. Petőfi, 2. Erőss, 3. Kálvin tér, 4. 
Petritelep. Az 5-6.-os korosztálynak immár 12. alkalommal ren-
dezték meg a Petri Kupát. A lányoknál a Petőfi nem nevezett, így 
náluk körmérkőzéses rendszerű volt a lebonyolítás, míg a fiúk ki-
eséses rendszerben küzdöttek. Náluk a döntőben büntetőrúgások-
kal dőlt el a bajnoki cím sorsa. Végeredmény: Fiúk: 1. Kálvin tér, 
2. Erőss, 3. Petőfi, 4. Petritelep. Lányok: 1. Erőss, 2. Kálvin tér, 
3. Petritelep. Gólkirály: Szabó Péter (Kálvin tér), Rácz Adrienn 
(Kálvin tér). Legjobb játékos: Szilágyi Bálint (Kálvin tér), Gáll 
Nelli (Erőss). Legjobb kapus: Nagy László (Petőfi), Csárdi Leila 
(Kálvin tér).

Sporthírek PLE: az eredménytelenségnek edzőcsere lett a vége
Hat fordulóig tartott a PLE vezetőségének a türelme, s a 6. já-
téknapon elszenvedett 9-0-s hazai fiaskót követően, edzőcseréről 
döntött egy rendkívüli elnökségi megbeszélésen. Így a Nyíradony 
elleni kiütéses vereség óta már nem Károlyi Albert, hanem Sza-
bó László – alias Diszkó – irányítja a PLE futballistáit. A váltás 
legelső hozadékaként a játékot nyáron abbahagyó néhány játékos 
– Baranyai Lóránt, Danka Levente – újra csatasorba állt, ám ők 
sem tudták megakadályozni, hogy Derecskén, majd itthon Kaba 
ellen is kikapjon a társaság. Persze azért zárójelben hozzá kell 
tenni, hogy a Kaba elleni egygólos vereség leginkább egy óriási 
játékvezetői tévedés következménye volt. Az elnökség tervei sze-
rint egyébként a téli átigazolási időszakban megpróbálják majd 
további játékosokkal megerősíteni a keretet. Kérdés, hogy addigra 
nem lesz-e behozhatatlan az együttes hátránya a bennmaradásért 
vívott harcban. Legutóbbi eredmények: DEAC – PLE 5-1, PLE – 
Nyíradony 0-9, Derecske – PLE 4-0, PLE – Kaba 0-1..........................................

Hét birkózó jutott be az országos döntőbe
Karacs Imre és Faragó Zoltán révén két ezüst, míg Szabó Bence, 
Szabó Richárd és Hajdú Sándor révén három bronzérmet szerez-
tek a PNSE birkózói a Balkányban megrendezett hagyományos, 
évadnyitó nemzetközi birkózóversenyen. Ezt követően került sor 
városunkban egy területi diákolimpiai viadalra, amelyen négy 
megye diák I-es és a diák II-es birkózói küzdöttek meg egymás-
sal az országos döntőbe jutásért. A hét ladányi induló közül vé-
gül hat harcolta ki az országos fináléba kerülést. A súlycsoport-
ját egyaránt megnyerő Faragó Zoltán és Hajdú Sándor mellett, 
Szabó Balázs a második-, Szabó Bence és Mester Ákos a harma-
dik-, míg Rézműves Ádám a negyedik helyen kvalifikálta magát. 
A két korosztály küzdelmeivel párhuzamosan egy gyermek-, és 
ovis versenyt is megrendezett a PNSE. A gyermek kategóriában 
Gyenge Szebasztián és Karacs Imre ezüstérmet nyert, míg az 
ovisoknál Makula Ramon arany-, Karacs Kende és Tőkés Balázs 
ezüst-, valamint Kerékgyártó Hunor bronzérmet szerzett. A hónap 
utolsó hétvégéjén 6 ladányi birkózó lépett szőnyegre az Adácson 
megrendezett meghívásos viadalon, s valamennyien éremmel tér-
tek haza. Közülük Szabó Bence arany-, Karacs Imre ezüst-, míg 
Gyenge Szebasztián, Rézműves Ádám, Hajdú Sándor és Mester 
Ákos egyaránt bronzérmet szerzett.

Adácson minden ladányi birkózó érmet szerzett


